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ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ, КУЛТУРА, НАУКА И
КУЛТУРНО МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №19

от заседание на ПК по Образование, култура, наука и културно многообразие 
проведено на 07.07.2020г. от 10:00 часа

Днес, 07.07.2020г. се проведе заседание на Постоянната комисия по Образование, 
култура, наука и културно многообразие.

Заседанието беше открито от г-жа Малина Едрева - председател на ПК ОКНКМ.
При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 13 общински 
съветници поради което заседанието може да бъде проведено. Списъкът на 
присъстващите членове на комисията е приложен към протокола - Приложение № 1.
Малина Едрева докладва дневния ред за заседанието.

Общо гласували:
в т.ч.:

13

За 13

Против няма

Въздържали се няма

Въз основа на гласуването комисията реши:
Приема дневния ред на заседанието.

По т. 1 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА17-ВК66-1195/6/04.06.2020г. относно: Приемане на дългосрочната 
част на Визия за развитие на София и крайградските територии с вносител Йорданка 
Фандъкова - кмет на Столична община

По т. 1 от дневния ред, Доклад вх. № СОА17-ВК66-1195/6/04.06.2020г. относно: 
Приемане на дългосрочната част на Визия за развитие на София и крайградските 
територии с вносител г-жа Йорданка Фандъкова - кмет на Столична община,

арх. Любо Георгиев, изпълнителен директор на ОП „Софпроект-ОГП“ и 
ръководител екип „Визия за София“, информира комисията за получени писмени 
становища относно “Визия за София” от страна на арх. Велин Моллов, 
Александър Грозданов и Филип Бояджиев, външни експерти към 11К по ОК11КМ. 
С дата 06.07.2020 екипът на “Визия за София” е отправил писмено предложение 
към ПК за корекция в няколко текста на “Визия за София” интегрирайки 



предложенията за допълнения и изменения в становищата на арх. Моллов и г-н 
Грозданов.

Миглена Герасимова, координатор Социология, Хора и Идентичност и култура 
на “Визия за София”, представи обобщено основните идеи на трите писмени 
становища както следва:

■ г-н Александър Грозданов е отправил предложение за допълнение в общото 
описанието на дългосрочната цел “Развит културен център”. Неговото 
предложение е следното : “освен повече пространства за култура, добра 
материална база и добри транспортни връзки”, да се добави “специфично 
съдържание и подходящи форми”.

" арх. Моллов е коментирал по отношение на дългосрочна цел “Образование 
насочено към бъдещето” като допълнението се отнася по-скоро към мерките за 
нейната реализация : мярка, която да предлага конкретни действия за ролята на 
културните институции, театри, музеи, галерии, читалища, библиотеки в 
образователния процес, възпитанието и извънкласната работа.

Калоян Паргов декларира, че документът “Визия за София” има нужда от 
доработка и поради това той и представителите на БСП в ПК по ОКНКМ се 
въздържат да подкрепят доклада.

Веселин Калановски изказа становище, че не вижда на какви данни от минали 
периоди стъпва “Визия за София” и поради тази причина ще се въздържи да 
подкрепи доклада.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
Комисията подкрепя доклада, като предлага следните допълнения във Визия за развитие 
на София:

1. В „Дългосрочни цели за развитие“, цел „Развит културен център“, на стр.123, след 
думите: “добра материална база“ да се добави:
... „удобни транспортни връзки, специфично съдържание и подходящи форми.“

2. В „Дългосрочни цели за развитие“ цел „Образование, насочено към бъдещето“ на стр. 
76, текстът, след изречението: „Бизнесът е активно ангажиран и подпомага младежкото 
образование“ да се чете, както следва:
... „Културните институции също са ангажирани и подпомагат активно 
младежкото образование и развитие. София предлага високо и широко квалифицирана 
работна ръка“.

3. В частта „Мерки за дългосрочно развитие на Столична община“, да бъде добавена нова 
мярка в стъпката „Гъвкави и иновативни методи за образование“,

Общо гласували:
в т.ч.:

13



За 7

Против няма

Въздържали се 6

По т. 2 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-4789/17.06.2020г. относно: Стратегия за подкрепа на 
личностното развитие на децата и учениците за 2020-2022 година доц. д-р Тодор 
Чобанов - зам.-кмет на Столична община

доц. д-р Чобанов докладва, че настоящият проект за стратегия се мотивира от чл. 
197 от Закона за предучилищното и училищното образование като се цели равен 
достъп до образование и предоставяне на обща подкрепа за личностно развитие.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения: 
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували:
в т.ч.:

13

За 13

Против няма

Въздържали се няма

По т. 3 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-5179/30.06.2020г. относно: Приемане на годишен отчет за 
дейността на Асоциация за развитие на София за 20119г, финансов отчет за дейността на 
организациите с нестопанска цел през 2019г на Асоциация за развитие на София, 
основни насоки и програма за дейността на Асоциацията за 2020г, бюджет за 2020г и 
промени в управителните органи на АРС с вносители Елен Герджиков - председател на 
СОС, Николай Стойнев- общ. съветник, Малина Едрева - общ. съветник и доц. д-р Тодор 
Чобанов - зам.-кмет на Столична община

Светлана Ломева, изпълнителен директор на Асоциация за развитие на София, 
докладва основните проекти и дейности подробно описани в годишния отчет за 
дейността на организацията.

Във основа на състоялите се разисквания, бяха взети следните решения:

1. Комисията приема годишния отчет за дейността на Асоциация за развитие на София 
за 2019г., финансовия отчет за дейността на организациите с нестопанска цел през 
2019г. на Асоциация за развитие на София, основните насоки и програма за 
дейността на Асоциацията за 2020г., бюджет за 2020г. и промени в управителните 
органи на АРС.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:



1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували:
в т.ч.:

12

За 9

Против няма

Въздържали се 3

По т. 4 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-5183/30.06.2020г. относно: Присъждане на ежегодни 
награди на СО в областта на предучилищното и училищното образование с вносител доц. 
д-р Тодор Чобанов - зам.-кмет на Столична община

Мария Минчева представи предложенията за ежегодните награди на СО.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували:
в т.ч.:

12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

По т. 5 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-5184/30.06.2020г. относно: Подписване на Меморандум за 
сътрудничество между СО и УНСС е вносител доц. д-р Тодор Чобанов - зам.-кмет на 
Столична община

доц. д-р Тодор Чобанов разясни ползите от сътрудничество между СО и висшите 
учебни заведения.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували:
в т.ч.:

12

За 12

Против няма

Въздържали се няма



По т. 6 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-5130/26.06.2020г. относно: Утвърждаване на нов състав на 
Творческия съвет - ръководен орган на Столична програма "Култура", за периода 
2019г.-2023г. с вносител Малина Едрева - председател на ПК по ОКНКМ

Вносителят докладва пред комисията предложения поименен състав на 
творческия съвет.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.:

12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

По т. 7 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-4393/05.06.2020г. и допълнение към доклада с вх. № СОА20- 
ВК66-4393/1/12.06.2.020г. относно: Предложение за промяна на управленската структура 
на Общинско предприятие „Гробищни паркове“ с вносител доц. д-р Тодор Чобанов - 
зам.-кмет на Столична община

доц. д-р Тодор Чобанов запозна с необходимостта от промени в Общинско предприятие 
„Гробищни паркове“

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.:

13

За 12

Против няма

Въздържали се 1

По т. 8 от дневния ред:
Доклад вх. №СОА20-ГР94-1238/09.03.2020 г. относно: Проект на Наредба за изменение 
и допълнение на Наредбата за условията и реда за провеждане на търгове и конкурси с 
вносител Тома Велев - общински съветник

Малина Едрева отправи предложение към комисията да проведе дебат по 
докладите по т. 8 и т. 9 заедно, след което да се премине към индивидуално 
гласуване.



Михаил Паргов информира комисията, че покана не е била изпратена до г-н Тома 
Велев за участие в настоящото заседание на ПК по ОКНКМ и поради това 
последният не присъства на заседанието.
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След извършена проверка, г-жа Малина Едрева, докладва пред комисията, че 
покана за днешното заседание на ПК по ОКНКМ е била изпратена до г-н Тома 
Велев.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията ОТЛАГА разглеждането на доклада.

По т. 9 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-4667/12.06.2020 г. относно: Приемане на нова Наредба за 
организиране на ученическо столово хранене и бюфетно хранене в общинските училища 
на територията на Столична община и отмяна на Глава четвърта: Конкурси за 
организиране на ученическото столово хранене и приложения № 1, № 2, № 3 и № 4 от 
НАРЕДБА за условията и реда за провеждане на търгове и конкурси, приета от Столичен 
общински съвет с вносител доц. д-р Тодор Чобанов - зам.-кмет на Столична община

доц. д-р Чобанов докладва пред комисията, че досегашната Наредба за 
организиране на ученическо столово хранене и бюфетно хранене в общинските 
училища на територията на Столична община не позволява ефективно 
осъществяване на визираните услуги. Предлага се отмяната на глава 4 от 
досегашната наредба поради множество жалби при прилагането й както и поради 
нуждата всяко училище да изработи своя методика. Ключови критерии в 
наредбата са цената на купона, социалната отговорност, концепция за развитие на 
обекта (план за развитие на работните места), предвиждат се също така 
допълнителни критерии по преценка на районния кмет както и завишаване на 
контрола на районните администрации.

Веселин Калановски отправи въпрос дали всички клаузи в предложението за 
изменение на г-н Тома Белев са отразени в доклада по т. 9.

Доц. д-р Чобанов отговори, че има висока степен на препокриване на 
предложенията в двата доклада, но формулировките са различни.

Мария Минчева, директор на дирекция “Образование”, информира комисията, 
че срокът за обществено обсъждане изтича на 16 юли 2020г.

Грети Стефанова отправи предложение вносителите на докладите по т.8 и т.9 да 
ги обединят.

Въз основа на проведеното гласуване комисията реши да отложи разглеждането и 
гласуването на двата доклада.



По т. 10 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА18-НЦ62-791/7/23.04.2020г. допълнен с писмо вх. № СОА18-НЦ62- 
791 /8/ 16.06.2020 г. относно: Учредяване безвъзмездно право на ползване на Фондация 
"Бесарабски българи - 98" върху имот - частна общинска собственост, представляващ 
самостоятелен обект с идентификатор 68134.4082.405.15.141, находящ се в жк Младост 
1 бл.1Б, вх.1, ет. 8, обект 6А. С вносител арх. Стефан Стефанов - кмет на район 
„Младост“

Ландшафтен арх. Мария Грозева, представител на кмета на район “Младост” 
докладва пред комисията, че изискания отчет за дейността на фондация 
“Бесарабски българи - 98” е бил предоставен на членовете на ПК.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували:
в т.ч.:

13

За 12

Против няма

Въздържали се 1

По т. 11 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ГР94-363/4/02.07.2020г. относно: Поставяне на паметна плоча на 
сградата на СБАЛОЗ „проф. д-р Марин Мушмов“ ЕООД, находяща се в гр. София, ЖК 
„Младост“ 1, бул. „Андрей Сахаров“ №22 с вносител Малина Едрева - председател на 
ПК по ОКНКМ

Вносителят информира комисията за спазения съгласувателен процес на 
предложението за поставяне на паметната плоча.
Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували:
в т.ч.:

13

За 13

Против няма

Въздържали се няма

По доп. т. 1 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ГР94-2971/2/03.07.2020г. относно: Присъждане на званието 
"Почетен гражданин на София" на проф. Милена Моллова - пианист Йорданка
Фандъкова - кмет на Столична община, Елен Еерджиков - председател на Столичен 



общински съвет, Малина Едрева - председател на ПК по ОКНКМ на Столичен общински 
съвет и Светозар Ерменков - секретар на Столична община

Малина Едрева, информира комисията, че поводът за предложението за 
награждаване на изтъкнатия пианист, водещ на майсториски класове в България 
и страната, организатор на фестивали в България и Швейцария, е нейната 
осемдесета годишнина.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения: 
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували:
в т.ч.:

13

За 13

Против няма

Въздържали се няма

По дои. т. 2 от дневния ред:

Доклад вх. № СОА20-ВК66-4350/5/06..07.2020г. относно: Кандидатстване по целева 
програма за подпомагане образователния процес на децата и младежите, настанени в 
социални услуги, делегирана от държавната дейност от резидентен тип и домове за деца, 
лишени от родителска грижа от 1 до 12 клас по Фонд "Социална закрила" към 
Министерство на труда и социалната политика с вносители Албена Атанасова - зам.- 
кмет на Столична община и Ирина Савина - зам.-кмет на Столична община

Минка Йовчева, представител на дирекция “Социални услуги за деца и 
възрастни, инфомира комисията, че предложеното кандидаства е с цел набавяне 
на средства за техника за деца и младежи бенефициенти на социални услуги от 
резидентен тип.

Веселин Калановски отправи въпрос дали цените за закупуване на компютърна 
конфигурация с лицензиран сотфтуер на стойност от 800 лв. не са изключително 
ниски цени?

Минка Йовчева отговори, че посочените цени са плод на пазарно проучване като 
посочената техника (компютри и др.) са съобразени е всеки обучителен модул.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували:
в т.ч.:

13



За 13

Против няма

Въздържали се няма

т. Разни от дневния ред:

Веселин Калановски прочете писмо от проф. Александър Кьосев до ПК по ОКНКМ за 
отказ от заеманите позиции във всички комисии на СОС, включително от позицията си 
на външен експерт към ПК по ОКНКМ във връзка с публикация във в. „Труд“.

Малина Едрева изрази съжалението си във връзка с отказа на проф. Кьосев, с когото 
работи от дълги години, още от подготовката на София за Европейска столица на 
културата. В споровете и дебатите е важно да се чуват различни мнения, зачитането на 
личността е сред богатствата на демокрацията, а мнения и позиции водещи до 
разединение и противопоставяне могат да имат тежки последици за обществото. Важно 
е да се работи за подкрепа на общности и за благоденствието на града. Проф. Кьосев е 
експерт към ЕХС и експерт към ПК по ОКНКМ.

Веселин Калановски заяви, че трудно ще се намери заместник на проф. Кьосев и 
отправи предложението изразено в писмото, а именно комисията да се разграничи от 
гореспоменатата публикация. Не може да се оспорват компетентностите на доказали се 
в обществото хора.

Димитър Антов изтъкна, че в политическия живот всеки е нападнат, а заклеймяването 
на нападки в рамките на политическия живот не е печелившо. Проф. Кьосев трябва да 
бъде по-твърд и да не се прави на обиден.

Веселин Калановски пожела предложението му да се подложи на гласуване.

Малина Едрева подложи на гласуване предложението ПК да излезе със становище по 
отношение на дебата в публичното пространство предизвикан от гореспомената 
публикация.

Общо гласували:
в т.ч.:

9

За 3

Против 1

Въздържали се 5

Калоян Паргов се въздържа от отношение по този въпрос предвид това, че не е 
запознат със статията.

Михаил Паргов уточни, че тази публикация е в стила на жълтите медии и съвсем не е 
демократична. Предложи всички провеждани гласувания да бъдат поименни.



Грети Стефанова отправи предложение за гласуване на изказването, което г-жа Едрева 
направи в началото на заседанието.

Малина Едрева заяви, че не вижда защо трябва да се подложи на гласуване нещо в 
което вярва и няма предложение, което да се гласува.

Грети Стефанова предложи ПК да гласува следното предложение: “Постоянната 
комисия по култура към СОС подкрепя проф. Ал. Кьосев и защитава всички 
професорски титли на СУ “Св. Климент Охридски”.

Малина Едрева изтъкна, че ПК по ОКНКМ не може да дава оценка на оторизираните 
органи относно титлите във висшето образование.

Димитър Антов декларира, че по принцип подкрепя г-жа Стефанова, но не е в рамките 
на работата на ПК по ОКНКМ да дава такава оценка.

Поради очевидното отсъствие на членове на ПК Малина Едрева направи поименна 
проверка на присъстващите членове и бе установена липса на кворум с присъстващи 6 
члена от общо 13.

Поради това, заседанието на комисията бе закрито. ,1

Председател на ПК по образование, 
култгура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Изготвил:
Иванова

^^^зн^Едрев^

Борислав
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